



Darum Lokalråd

Referat møde d. 06.11.23 kl. 19.00

<p>Tilstede: Aase, Helle, Jesper, Inger, Hanne, Diana Fraværende: Børnebyen, Hallen Referent: Diana</p>
<p>1. Konstituering: Darum lokalråd skal efter årsmødet konstituere sig på ny med formand, næstformand, kasserer og referent. Formanden skal vælges blandt de direkte valgte medlemmer.</p>
<p>Formand – Helle Kasserer – Inger Næstformand – Hanne Referent – Diana</p>
<p>2. Siden sidst:</p> <ul style="list-style-type: none"> a. Børnepasning for de 0-2-årige. Vores ønske om lokal pasning er blevet godkendt som et 3-årigt projekt. Startende ved behov, hvilket ikke er lige nu. Projektet går ud på at for at få plads i dagplejen lokalt i Darum, så må de 2.5 årige, der er klar til at komme i børnehaven, starte før tid. Og når der ikke er pladsmangel i dagplejen, vil alle gå i dagpleje indtil de er 3 år. Hermed risikerer vi ikke at udløse fyring af vores gode dagplejere. b. Sundhedsklinik i Darum: Vi ønskede midler til etablering heraf via Budgetforhandlingerne. Det er ikke gået igennem c. Henvendelse om at der trænger til vedligehold for enden af Darum Kirkesti og stien rundt om Tue Sø havde ikke givet noget resultat. Ny mailhenvendelse resulterede i at driftslederen ved Entreprenør har lovet at der kommer nogen og ser på det i løbet af 14 dage. d. Julebelysning: Der er kommet mail med spørgeskema om lovligheden af den julebelysning vi hænger op og i hvilket tidsrum vi hænger det op. Da vi desværre ikke har kunnet finde midler til at indkøbe julebelysning er dette meddelt tilbage til EK.
<p>Vi vil kontakte kommunen for at høre om de har noget godkendt julebelysning liggende, som vi må anvende i Darum.</p>
<p>3. Nyt fra foreninger og arbejdsgrupper</p> <p><i>FDF</i> – Det går mod julemarked. Der har også lige været kredsweekend i Darum. <i>Børnebyen</i> – Der er indført mobilfri Børneby i alle afdelinger. Der arbejdes også på ensretning på parkeringspladsen, "Kiss and ride" til aflevering af børn, samt gangsti foran bilerne langs børnehaven. Hjemmekundskabslokalerne er nu opdateret og renoveret for 1,6 millioner. <i>Velkomstmappen</i> – vi vil købe Darum kalenderen, og sende med mappen ud til tilflyttere, netop fordi temaet er billeder af forskellige aktiviteter i Darum. <i>Biodiversitetsgruppen</i> – gruppen har ikke fået de ansøgte midler fra Pulje til Lokale Projekter. Gruppen er opfordret til at søge igen til foråret. Der skal 50% egen finansiering til for at få midlerne.</p>
<p>4. Godkendelse af høringsvar vedr. nyt busnet i Esbjerg Kommune. Forslag på baggrund af vores sidste møde vedlægges. Der er tid til at foretage ændringer.</p>
<p>Vi har drøftet høringsvar og afsender</p>
<p>5. Grundlovsrunde – taler skal findes nu.</p>
<p>Der er fundet taler til grundlovsrunden</p>



6. Billede af lokalrådet
Udsat
7. Evaluering af Årsmøde
Årsmøde forløb godt. Ca. 55- 60 deltagere. Vi skal have mikrofon til rådighed fra start. Dette er vist på vej til lokalet.
8. Evaluering af Konference
Et godt møde, og vi mødes igen 5. september 2024. Vi undersøger om sognehuset er ledigt.
9. Deledokument forslag til ønsker til grej – søge fond
Stativ til mikrofon, 2 headset, forstærker/sound boks. Obs om der er nogle fonde vi kan søge
10. Byggeri på Skråtoften – Tiny houses, seniorbofællesskab
Vi undersøger om vi skal invitere Bovia til et møde for, om de kunne være interesseret i at bygge mere herude. Vi kontakter Byfonden, om de vil være med til at tænke noget nyt om krogrunden. (Hanne)
11. Kommunikationsstrategi
Udsættes
12. Økonomi
Konto ændrer navn fra butiksgruppe/vadehavsdag til "Arbejdsgrupper". En ide kunne være at vi har penge så vi tør arrangere foredrag med kendte navne osv.
13. Emne til fb-opslag
Kandidat til lokalrådet
14. Planlægning af december-mødet
Ændret til mandag d. 4. december kl. 18.00. Vi bestiller platte i hallen. Medbring pakke til pakkespil
15. Punkter til næste møde
Klimatopmøde
Datoer for møder i foråret
16. Datoer for møder i foråret
11. januar kl. 19.00. Vi aftaler at møderne fremover bliver kl. 19.00 hver gang.
17. Evt.

